
Algemene beschouwingen eerste termijn, 9 november 2020

Beantwoording Bob Vostermans

Beste raadsleden,

Allereerst bedanken we u allen hartelijk voor de eerste termijn van de Algemene Beschouwingen. 
Wij gaan nu op uw beschouwingen en vragen in, per onderwerp geclusterd, en dus per 
portefeuillehouder. Ik zal zelf het spits afbijten.

Sluitende begroting
Allereerst willen wij – naar aanleiding van de vraag in de opening van de VLP - nogmaals 
benadrukken dat onze begroting sluitend is. U stelt er allen diverse vragen over; met name over 
mogelijke risico’s die we lopen en onzekerheden. Ik ga daar eerst even op in.

Komend jaar zetten we de ingezette koers door om minder uit de reserves te putten. Daarmee nemen 
we in een aantal stappen afscheid van een oude werkwijze in Beesel. Voor grote investeringen, en nu 
nog voor een aantal tijdelijke opgaven, maken we hier wel nog gebruik van in de overgangsfase 
waarin we zitten. Dat bouwen we in 2022 verder af.

De balans tussen ambities en belastingdruk staat echter wel onder druk. Het college stelt voor om in 
aanloop naar het perspectiefgesprek voor de begroting 2022 met de raad in gesprek te gaan over 
deze balans.

Extra opbrengsten genereren/ cofinanciering
De VLP vraagt naar de taakstelling van de subsidiemedewerker. Bedoeling is dat de betreffende 
functionaris zoveel mogelijk subsidies voor de gemeente Beesel effectueert. Naast subsidietrajecten 
die deze medewerker doorloopt voor Beesel, zorgt deze er tevens voor dat we scherp hebben 
waarvoor we in aanmerking komen en helpt deze onze medewerkers bij subsidietrajecten. In de 
taakstelling nemen we minimaal het in de begroting opgenomen bedrag mee.

Ook de Beeselse Lijst geeft aan: ga geld met geld maken. U ziet in de voorliggende begroting dat 
onze focus daar veel meer naar toe gaat en we hier serieus werk van maken. Of de stap te klein is? 
Wij hebben realistisch begroot en natuurlijk zullen we het niet nalaten meer kansen (binnen de 
wettelijke kaders) te grijpen wanneer deze zich voordoen.

De Beeselse lijst stelt voor om meer geld te lenen dan nu voorgesteld. Wat het college betreft is dat 
een route die tot de mogelijkheden behoort. Maar vanwege alle wettelijke treasury bepalingen 
waaraan we verbonden zijn, is dat alleen mogelijk als we het publiek belang dienen. Het uitgangspunt 
hierbij is echter: geld volgt beleid. Hiervoor verwijs ik naar het memo treasury dat u vorige week heeft 
ontvangen.

Samen Verder geeft aan dat we geld laten liggen. Wij merken hierbij op, dat we altijd met elkaar 
moeten blijven afwegen wat qua ambities behapbaar blijft. Maar wij zijn met u van mening dat we zo 
min mogelijk geld moeten laten liggen en daarvoor treffen we ook maatregelen in de voorliggende 
begroting en in onze organisatie.

Het CDA vraagt wat er gebeurt als cofinanciering niet lukt. Wanneer de dekking niet toereikend is om 
wat voor reden dan ook, dan zullen we per geval onderzoeken of er andere dekkingsmogelijkheden 
zijn, het anders / goedkoper kan door bijvoorbeeld afslanking of dat we moeten temporiseren. In een 
uiterst geval kan het ook leiden tot het niet doorgaan van een ambitie, maar dat is wat ons betreft de 
laatste optie.

Benutting onderuitputting projecten
De Beeselse lijst doet een voorstel om niet benutte budgetten in een spaarpotje te stoppen. Bij de 
jaarrekening bekijken we op welke budgetten we een tekort hebben en op welke een overschot 
resteert. Gezamenlijk vormt dit het rekeningsaldo. Een positief rekeningsaldo voegen we in principe 
toe aan de (investerings)reserve; een negatief saldo onttrekken we hieraan. 



In feite voorziet de huidige systematiek in een sjpaarvèrke, maar heet deze in onze begroting 
investeringsreserve.

Herijking gemeentefonds
Druk op begrotingen in gemeenteland, heeft natuurlijk ook alles te maken met de herijking van het 
gemeentefonds. De VLP gaat in op die herijking. We zijn bij met de grote betrokkenheid van de VLP 
op dit dossier en het feit dat zij hebben aangedrongen op het oppakken van het initiatief vanuit Beesel. 
Een nuancering moeten we helaas nog wel maken. De motie die namens de K80 is ingediend bij de 
Algemene Ledenvergadering van de VNG, is aangenomen. Net als de moties van andere gemeenten 
over hetzelfde onderwerp. De strekking: de koek in het gemeentefonds moet groter; een voorwaarde 
vóórdat tot herverdeling van het fonds wordt overgegaan.
Die boodschap draagt de VNG nu uit richting het kabinet. Dit betekent nog niet, dat er een toezegging 
is van meer gelden in het gemeentefonds. Ook is op dit moment nog niet duidelijk hoe de nieuwe 
herverdelingsvoorstellen er uit zien. De berichten zijn in elk geval dat het positiever wordt dan het 
eerdere voorstel, maar formeel moet dat nog blijken.

Begrotingscyclus
Wij spraken al eerder met u over de behoefte aan inzicht in actuele cijfers. De VLP vraagt om een 
dashboard. Zoals u weet zijn wij onze P&C cyclus en de producten daarbinnen aan het verbeteren. 
We zullen in dit verbetertraject deze behoefte meenemen. We maken in 2021 een slag op de 
rapportages voor wat betreft voortgang op inhoud en financiële situatie. We onderzoeken daarin de 
mogelijkheden voor een dashboard. 

De drie vragen die de Beeselse Lijst graag wil toevoegen aan de begroting, zitten in feite al verwerkt in 
de begroting. De vraag  “wie en hoe gaan we het betalen?” zit verwerkt in de huidige tweede en derde 
W-vraag (‘Wat gaan we daarvoor doen?’ en ‘Wat mag het kosten?’).
De vraag “Waarom doen we het eigenlijk” vindt u terug in onze eerste W-vraag (‘Wat willen we 
bereiken?’) waarin de gemeenteraad de ambities vastlegt.

Daarnaast ziet de BL graag de volgende vraag toegevoegd aan onze P&C documenten: “Wat als we 
het niet doen”. Het college is van mening dat deze vraag een prominentere rol moet krijgen in het 
Perspectiefgesprek en nodigt de raad uit om op kaderstellend niveau niet alleen ambities toe te 
voegen, maar ook (zoals het CDA ook aangeeft) na te gaan of we de huidige ambities handhaven of 
naar beneden bijstellen. 

Rol van en kaders door gemeenteraad
De VLP vraagt in de Algemene Beschouwingen of de raad instemt met diverse beleidsonderwerpen 
die nog in de gemeenteraad aan de orde moeten komen. Vanzelfsprekend is dat niet het geval. Daar 
waar besluitvorming nog niet heeft plaatsgevonden, is de raad éérst aan zet. Wel is het zo dat we op 
dit moment het financiële kader met elkaar vaststellen. Wanneer besluitvorming, die later plaatsvindt 
dan het vaststellen van de begroting, leidt tot aanpassing van deze financiële kaders, wordt dat op dat 
moment bijgesteld en verwerkt via de P&C cyclus.

Samen Verder roept op tot transparantie tussen college en raad en het informeren van de raad bij 
afwijking van kaders. Daar hebben we bij de laatste vergadering bij stil gestaan. Wij hebben als 
college aangegeven dat wij die openheid en transparantie nastreven. De vorm waarbinnen we dat 
doen pakken we samen op in het kader van ‘hoe werken we samen’. Dit krijgt dus een vervolg.

Corona
En dan een zo belangrijk onderwerp in deze tijd: Corona. 
De VLP doet de oproep meer steun uit te spreken naar inwoners en ondernemers. Wij zijn als college 
van mening dat we die steun juist op alle mogelijke manieren uitspreken. Voor ons zit dat veel meer in 
de manier waarop we met deze crisis aan de slag zijn. In de vele contacten die we hebben, spreken 
we die steun uit en laten we zien dat we er zijn waar dat nodig is. De financiële vertaling is 
opgenomen in de voorliggende begroting en toegelicht in de effectenmonitor. We staan dus zeker 
klaar voor onze gemeenschap!
U roept op om kansen te grijpen. Dat doen we graag. De realiteit is echter ook, dat soms dingen even 
niet of langzamer gaan door de hele situatie. Natuurlijk blijven we naar mogelijkheden zoeken om 
doelen te behalen en ambities waar te maken, maar wel in de snelheid die past bij (de vraag van) 
betrokken doelgroepen en zorgvuldigheid in voorbereiding.



Herinrichting hal
De VLP vraagt of er een integraal plan wordt opgesteld voor de herinrichting van de frontoffice. De 
herinrichting van de hal staat niet los van de lange termijn visie voor het gemeentehuis. We zijn ons 
bewust van de veranderingen op gebied van dienstverlening door digitalisering en ook de andere 
thema’s waar onze hal raakvlakken mee heeft. Denk aan een uitnodigende ingang die samenhangt 
met een bruisende dorpskern. Een functioneel en toch warm welkom voor inwoners met faciliteiten die 
voldoen aan privacy en veiligheid. 
De huidige en toekomstige functies nemen we mee in het plan. Daarnaast zijn er bepalende factoren 
zoals de gevolgen van Corona, maar vooral de mogelijkheden voor het deels herbestemmen van 
delen van het gemeentehuis. We houden rekening met een breed scala aan gebruikers, waaronder 
uiteraard ook de gemeenteraad. 

Bij begroting 2020 is € 30.000 gereserveerd voor het vooronderzoek van dit project. 
Hier zijn we in juni mee gestart. Projectleider en architect zijn betrokken bij het ophalen van de 
(huidige) functionaliteit, het opstellen van het programma van eisen, het in kaart brengen van het 
toekomstige gebruik. Als de kostenindicatie gereed is, volgt een raadsvoorstel om budget ter 
beschikking te stellen.

Organisatie
Ook is er een aantal vragen gesteld met betrekking tot onze ambtelijke organisatie.
Zo vraagt de VLP zich af waarom een reiskostenvergoeding en een onderzoek naar een 
functiewaarderingssysteem noodzakelijk zijn.

Wij vinden het belangrijk om functiewaardering en de reiskostenvergoeding te zien in het grotere 
geheel van Beesel als toekomstig aantrekkelijke werkgever. Voor een gelijke functie kunnen wij vaak 
niet hetzelfde salaris bieden dan grotere gemeenten. Via een pakket aan aantrekkelijke secundaire 
arbeidsvoorwaarden blijven we dan toch interessant als werkgever. 
De afgelopen jaren hebben we ervaren dat de reiskosten en de functie-inschaling onderdeel is van 
overweging om te blijven en van onderhandeling om te komen werken in Beesel. In dat licht vragen wij 
ruimte om dat pakket goed in te richten; we beoordelen ons arbeidsvoorwaardenpakket kritisch in 
vergelijking met omliggende gemeenten die op dezelfde arbeidsmarkt actief zijn.
Voor het onderzoek naar de functiewaardering van het functie- en loongebouw van gemeente Beesel 
moeten we onderzoeken welk systeem het beste past bij de visie van Beesel. Dit onderzoek zullen we 
in eigen regie uitvoeren, maar daarvoor is de inhuur van expertise nodig, die onafhankelijk kijkt en 
toetst en ons kan ondersteunen in de uitvoering. Daarbij geldt, dat we voor het onderwerp 
arbeidsvoorwaarden/ Cao graag samen optrekken in de K80. 

Vanuit de fractie van Samen Verder wordt de suggestie gedaan om het reiskostenbudget aan het 
opleidingsbudget toe te voegen. Dat is een mogelijkheid in het kader van aantrekkelijk 
werkgeverschap. Wij zouden echter het liefst blijven koersen op een breed pakket en deze gelden nog 
niet labelen voor alleen opleidingsbudget.
Voor de reiskostenvergoeding verwachten we dat wetgeving/belastingdienst de spelregels zal 
aanscherpen; dit nemen we mee in een op stellen regeling.
De regeling woonwerkvergoeding gaat niet ten koste gaan van de opleidingsmogelijkheden. Onze 
medewerkers hebben ruime mogelijkheden om hun vakkennis en hun persoonlijke vaardigheden en 
groei te optimaliseren. Daarvoor is het opleidingsbudget twee jaar geleden verhoogd. 
Daarbij merken we op dat het opleiden van onze medewerkers tot experts niet altijd de beste 
oplossing is voor alle kennisgebieden. Als een expertise maar eenmalig of af en toe nodig is, kan het 
efficiënter, goedkoper en van hogere kwaliteit zijn om hiervoor een expert in te huren. Wat belangrijk 
is, is dat onze medewerkers in staat zijn om een goede regie te voeren. 

Communicatie 
Samen Verder stelt een aantal vragen over communicatie. Ten eerste hoe wij ervoor zorgen dat we 
alle inwoners bereiken. 
Naast onze website, Linked-in en Facebook, maken we ook veel gebruik van PUIK.
Behalve dat we gebruik maken van PUIK als digitaal platform, maakt PUIK voor ons wekelijks een 
papieren versie van het gemeentenieuws die we opsturen naar de ongeveer 150 huishoudens die zich 
hiervoor hebben aangemeld toen de VIA Limburg verdween. 



Verder geeft Samen Verder aan dat er met name bij bewustwordingscampagnes, onvoldoende 
ingezet wordt op de kracht van herhaling. 
Balans is het sleutelwoord in berichtgeving. Als gemeente moet je communiceren over een groot scala 
aan onderwerpen. Herhalen van de boodschap is dus zeker belangrijk, maar niet onbegrensd. We 
houden rekening met het aantal berichten en de juiste doelgroep.
Voor campagnes die zich richten op álle inwoners van Beesel, maken we zorgvuldige afwegingen 
vanuit integraal communicatieperspectief.

Tot slot geeft Samen Verder de suggestie in te zetten op zichtbaarheid van de gemeente, bijvoorbeeld 
via een wekelijks digitaal vragenuurtje van de burgemeester.
Op 17 november vindt via Instagram een digitaal vragenuurtje met leerlingen van het Grescollege 
plaats. Ook staat opnieuw een lesbezoek op de planning en komt er een actie voor ouderen in de 
gemeente. Ook gemeentebreed blijft ik als burgemeester zichtbaar. 
We zoeken hierin steeds naar passende middelen, kanalen en boodschappen waarbij online en offline 
communicatie elkaar versterken. Zo werken we bijvoorbeeld ook aan het inrichten van een 
herdenkingsplek voor eenieder die is getroffen door het coronavirus.

Raadsuitstapje
Tot slot, naar aanleiding van een vraag van de VLP, ben ik als voorzitter van uw raad benieuwd naar 
wat u als raad graag zou willen met de budgetten van 2019 en 2020 van de raadsuitstapjes die niet 
zijn doorgegaan. Ik vertrouw er op dat u daar gezamenlijk een mooie bestemming voor in gedachten 
heeft. Het bedrag bedraagt: € 6.000 op jaarbasis.


